	Реальность принимаемых решений в значительной мере зависит от качества их аналитического обоснования. Введение с 01.01.2000 нового порядка учета доходов и расходов предприятий, приближение форм бухгалтерской отчетности к требованиям международных стандартов вызывает необходимость использования новой методики финансового анализа, соответствующей условиям рыночной экономики. 
	The adequacy of a decision made by an executive depends on the quality of the analytical study of the problem. A new procedure of cost-benefit calculation of enterprises, imposed since 01.01.2000, as well as the task of making the forms of accountability similar to the requirements of international standards makes it necessary that one should use the new methods of financial analyses that perfectly fit the situation of market economy.

	Данная методика важна для обоснования выбора делового партнера, определения степени финансовой устойчивости и деловой активности предприятия в условиях предпринимательского риска. Основным источником информации о финансовой деятельности предприятия является его публичная бухгалтерская отчетность. Отчетность предприятия базируется на обобщении данных регистров бухгалтерского учета. 
	These methods are important for finding the basis for choosing a business partner, for estimating the financial stability and business activity of an enterprise in the situation of business risks. The external financial reporting is the main source of finding out data about financial activity of an enterprise. The financial reporting of an enterprise is based upon the generalization of the accounting records.

	Субъектами анализа являются экономические службы предприятия, а также заинтересованные в его деятельности внешние пользователи информации. Каждый субъект анализа изучает информацию исходя из своих интересов. 
	The subjects of economic analyses are an economic department of an enterprise and external information users interested in its activity. Every subject of analyses studies the information basing on its own interests.

	Например, собственникам важно установить эффективность использования активов, собственного и заемного капитала предприятия, их способность генерировать максимальный объем дохода (прибыли). Персонал заинтересован в информации о прибыльности и стабильности предприятия как работодателя с целью иметь гарантированную оплату своего труда и рабочее место. 
	For instance, property owners are interested to find out the effectiveness of assets in use, the efficiency of the own and loan capitals of the enterprise, its ability to generate the maximum level of income (of profit). The members of the staff are interested in the information about the profitability and stability of the enterprise as their employer, in order to have their payment and position guaranteed. 

	Банки-кредиторы заинтересованы в информации, позволяющей определить целесообразность предоставления кредитов, условия их выдачи, оценить риск по возвратности кредитов и уплате процентов. Заимодавцев, предоставляющих долгосрочные ссуды клиентам, интересует ликвидность предприятия не только по краткосрочным обязательствам, но и его платежеспособность с позиции ее сохранения в будущем. 
	The lending banks are interested in the information that makes it possible to assess the practicability of giving bank loans to the customers. They need the information to fix the terms of bank loans, to assess the risk that the repayment of the credit and the interest payment will not be made. The lenders that give long-term loans to the customers are interested to learn about the liquidity of the enterprise not only concerning its current liabilities, but also concerning its perspective solvency.

	Инвесторов (в том числе потенциальных собственников) интересует оценка доходности и риска осуществляемых и прогнозируемых инвестиций, способность предприятия формировать прибыль и выплачивать дивиденды. 

	Investors (including potential owners) are interested to estimate the profitability and to assess the risk of the current and future investments, the ability of an enterprise to gain profit and to pay out dividends.


